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Zápis z jednání školské rady konané dne 28. 3. 2012 v Chotíkově 

Přítomni: Mgr. M. Pritzlová, Mgr. P. Pangrácová, Ing. L. Křikavová, H. Zemanová, K. Moučková 

Omluven: Z. Bříza 

Hosté: Mgr. L. Kuncová, T. Bělohlavý 

Program jednání: 

1. Fungování ŠR dle zástupce zřizovatele (p. Bělohlavý) 
2. Informace o výběrovém řízení na ředitele ZŠ a MŠ Chotíkov (p. Bělohlavý) 
3. Anonymní dopis (K. Moučková) 
4. Aktualizace Školního řádu (L. Kuncová) 
5. Odpovědi na minule položené dotazy (K. Moučková) 
6. Diskuze 

a) Výsledek Plesu SRPDŠ (L. Kuncová) 

b) Další 

Průběh jednání: 

1. Fungování ŠR dle zástupce zřizovatele (p. Bělohlavý) 
Zřizovatel, zastoupený p. Bělohlavým, není spokojen ne s celou ŠR, ale pouze se zástupci 
zastupitelů. Tímto směrem byla míněna kritika vyřčena na veřejném zasedání, tedy na práci 
p. Moučkové a p. Břízy. Zřizovatel si přeje dostávat více informací i se zápisem. Dle 
zřizovatele nejsou využívány plně všechny kompetence ŠR. Proběhla diskuze se všemi členy. 
Zřizovatel není spokojen např. konkrétně s podobou rozpočtu. Přeje s více rozepisovat 
položky, aby návrh rozpočtu byl přehlednější. Bylo doporučeno ŠR zvolit a doporučit vedení 
ZŠ a MŠ Chotíkov částku, kterou navrhne Radě obce Chotíkov (dále RO). Položky do této 
částky nebude nutné schvalovat na RO. 
 
Dále proběhla diskuze na téma velikosti ZŠ a MŠ Chotíkov, kdy p. Bělohlavý seznámil ŠR 
s představou zřizovatele. V zájmu zřizovatele je mít v obci malou, ale kvalitní školu. I za cenu, 
že se zvýší provozní náklady. Průměrná naplněnost tříd by měla odpovídat vyhláškám MŠMT. 
Otázka na velikost MŠ a samotná výstavba záleží na přidělení dotaci do rozpočtu obce 
Chotíkov, konkrétně o dotace na silnice. 
 
 

2. Informace o výběrovém řízení na ředitele ZŠ a MŠ Chotíkov (p. Bělohlavý) 
Předseda komise p. Bělohlavý nás seznámil s tím, že došlo k procedurální chybě a pro 
korektní výběrové řízení se komise rozhodla dodržet přesně stanovené termíny. Cílem 
p. Bělohlavého je, aby RO vybrala toho kandidáta, kterého doporučí sestavená komise (RO 
není ze zákona povinna vybrat doporučeného kandidáta). První kolo výběrového řízení 
proběhne 17. dubna, kdy dojde k otevření obálek a posouzení splnění kriterií a vyhodnocení 
uchazečů. Pak bude následovat 14 dní pauza a nejdéle do poloviny května bude znám ředitel 
ZŠ a MŠ Chotíkov. 
 

3. Anonymní dopis (K. Moučková) 
Předsedkyně ŠR dala hlasovat, zda se ŠR bude anonymním dopisem zabývat. Členky školské 
rady z řad pedagogů požádaly o okamžité svolání ŠR, pokud bude k projednání závažná 
stížnost či upozornění na problémy ve škole, aby nedocházelo ke zbytečnému prodlení.   
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ŠR jednomyslně souhlasila. 
 
Anonymní dopis poukazoval na nevhodné situace v 7. třídě. Výchovná poradkyně a 
metodička prevence, Mgr. P. Pangrácová, seznámila ŠR se situací v této třídě. 
 Jedná se o problematickou třídu, avšak není pravdou, že pedagogický sbor situaci neřeší. Na 
prvním stupni třída neměla vážné problémy, spolu s třídní učitelkou Mgr. Miladou 
Mondekovou jezdila na výlety i školy v přírodě, žáci tvořili dobrý kolektiv, na který se TU 
mohla spolehnout. Vždy byli velmi aktivní a bylo nutné je plně zaměstnat, ale nevymykali se 
průměru. Měli jen jeden vážnější prohřešek ve stádiu přípravy, přesto TU tuto situaci ihned 
řešila sezváním všech rodičů žáků, jejich informováním a následně výchovnými komisemi 
s rodiči žáků, kteří se chystali přestoupit školní řád. 
Po přechodu na 2. st. ZŠ vede žáky třídní učitelka Mgr. Vladěna Šiková, která je již učila 
v předchozím roce a se kterou měli dobrý vztah. Situace ve třídě se v průběhu 6. třídy 
změnila, někteří žáci začali úmyslně narušovat výuku, hrubě zanedbávali školní povinnosti a 
narušovali vztahy v kolektivu. Tř. učitelka zpočátku situaci řešila běžnými pedagogickými 
prostředky (kázeňské tresty, pohovory s žáky i rodiči, spoluprací se SVP Plzeň). Výchovná 
poradkyně třídní učitelce zajistila metodickou podporu (Pedagogicko-psychol.poradna P-S). 
V začátku letošního školního roku škola spolu s okresním metodikem prevence zahájila 
dlouhodobý program „Správná třída“, který má za úkol znovu nastolit klidné pracovní klima a 
přátelštější atmosféru. Tuto odbornou pomoc pro třídu jsme zvolili na základě dobrých 
zkušeností (ve škole již program probíhal 3x). Na společné schůzce Mgr. Žižky, rodičů žáků 7. 
třídy, vyučujících, vých. poradkyně a vedení školy byli rodiče podrobně seznámeni s cílem a 
průběhem programu, o výsledcích a momentální situaci ve třídě jsou informováni třídní 
učitelkou. Preventista Mgr. Žižka se průběžně schází s žáky, třídní učitelkou, výchovnou 
poradkyní, vyučujícími 7. třídy a vedením školy, společně vyhodnocují momentální situaci a 
navrhují další postup. Souběžně s touto intervencí dochází někteří žáci na ambulantní 
konzultace do Střediska výchovné péče v Plzni. Rodičům problémových žáků byl nabídnut i 
bezplatný program Kost, který zajišťuje Člověk v tísni, tuto nabídku však nikdo nevyužil. 
Náprava kolektivu probíhá pomalu, ale dílčí výsledky již jsou znát. Důležitá je i intenzivní 
podpora ze strany rodin žáků této třídy. Rodiče mají možnost kontaktovat třídní učitelku i 
další členy ped. sboru, probrat s nimi případné připomínky k situaci ve třídě.   
 
Stanovisko ŠR k anonymnímu dopisu je následující: ŠR doporučuje všem rodičům, že se 
mohou obrátit na jakéhokoli člena ŠR, ten pak daný požadavek projedná na jednání ŠR. 
 

4. Aktualizace Školního řádu (L. Kuncová) 
Ředitelka ZŠ a MŠ Chotíkov seznámila členy ŠR s aktualizací Školního řádu. Změny se týkají 
následujícího: 
Na základě doporučení ČSI došlo k úpravě Školního řádu ZŠ Chotíkov v následujících bodech: 
- Rozšíření práv zákonných zástupců 
- Změna formulace práce s dětmi s SPU  
 
ŠR jednomyslně změnu Školského řádu schválila. 
  

5. Odpovědi na minule položené dotazy (K. Moučková) 
 

a) Dotaz na spokojenost vedení ZŠ a MŠ Chotíkov na novou paní učitelku MŠ p. Zdenu 

Tomičovou. 
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S paní učitelkou Zdenkou Tomičovou byla situace v MŠ projednána, bude prohlouben 

systém vzájemné spolupráce. Dále MŠ navštívila Školská inspekce, která neshledala 

ani u jedné p. učitelky žádný nedostatek. 

b) Dotaz na rozdílný počet kulturních a dalších akcí v 1. a 2. oddělení MŠ. 

Odpověď viz Příloha A. 

6. Diskuze 
a) Dotaz na prodloužení otevírací doby ŠD do 17h. 

Prodloužení otevírací doby ŠD není možné z důvodu úvazku vychovatelek. V této 

pozdní hodině se v ŠD vyskytuje 1-2 žáci. 

b) Výsledek Plesu SRPDŠ (L. Kuncová) 

Ředitelka ZŠ a MŠ Chotíkov seznámila ŠR s výtěžkem plesu SRPŠ, jednalo se o částku 

12.081 Kč. Členové ŠR se shodli na návrhu a doporučují zakoupit uzamykatelnou 

trampolínu pro potřeby žáků. 

Jménem všech zúčastněných děkuje ředitelka ZŠ a MŠ Chotíkov všem, kteří se podíleli 

na organizaci, zejména Jitce Paterové, Lence Polívkové a Haně Zemanové. 

c) Dotaz na dodání vestavných skříní v 1. patře. 

Ředitelka ZŠ a MŠ Chotíkov informovala, že do poloviny dubna bude kontaktovat 

předsedu Výběrové komise obce Chotíkov. Termín realizace je stanoven přibližně na 

červenec-srpen 2012. 

d) Odpadkové koše v prostoru před budovou ZŠ a na parkovišti. 

Nově bude umístěn odpadkový koš v rámci rozšíření obslužnosti ČSAD zastávky 

Chotíkov - U školy. Ředitelka ZŠ a MŠ Chotíkov požádá dále o stanovisko RO, zda lze 

instalovat odpadkový koš i do prostoru parkoviště vedle budovy ZŠ. 

Příští schůzka školské rady proběhne pravděpodobně 23. 5. 2012 v 17.00 nebo 6. 6. 2012 v 17.00, 

nejlépe po vyhodnocení výběrového řízení na ředitele ZŠ a MŠ Chotíkov. 

 

Zapsala K. Moučková 

Příloha: Přehled aktivit v MŠ – třída mladších dětí (2011/2012) 
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Přehled aktivit v MŠ – třída mladších dětí (2011/2012) 

 

Rozdělení dětí do tříd podle věku je běžné a z něho vychází řada výhod i nevýhod. Práce je náročná 

na péči o méně samostatné děti, adaptace trvá někdy déle a je náročná při větším počtu nových 

tříletých dětí, nelze využít komunikace a pomoci při soužití starších dětí s mladšími. Pro 

systematickou přípravu na školu je v našem případě nutné soustředění předškoláků v jedné třídě.  

 

V letošním roce je třída mladších dětí složená z velké části dětmi tříletými, které přicházejí postupně 

během školního roku podle data narození. Děti mají prostor na nenásilnou adaptaci, ale je tím 

poněkud narušeno zavádění a upevňování režimu v MŠ, seznamování s pravidly organizace dne a 

stolování. V prvním pololetí jsme se omezili na poznávání nového prostředí MŠ a obce, vzájemné 

seznamování. Rodiče jsme na úvodním setkání seznámili s plánem akcí a požádali je o spolupráci při 

sběru přírodních materiálů.  

 

Pokračujeme v tradici divadelních představení u nás v MŠ (starší děti docházejí do naší třídy) a 

koncertů LŠU. 

- pohádka Skřítek Pořádníček 3.11. (1.  i  2. oddělení) 
- Koncert LŠU 12.12.    (1. i 2. oddělení) 

 

Před Vánoci jsme již byli schopni uspořádat několik akcí: 

- vánoční tvoření rodičů s dětmi 14.12. – 1.oddělení 
- setkání rodičů a dětí u vánočního stromku 19.12.-1.oddělení 
- koledování na OÚ 18.12 – 1.i 2.oddělení 
- návštěva divadelního představení v Plzni (společně se ZŠ) 29.11. 
- návštěva statku (u Kestlerů) – 1. i 2. oddělení 
- cvičení v tělocvičně ZŠ – 1. i 2. oddělení 
- Kouzlení v Praze – akce s rodiči 29. 11. – 2.oddělení 
- Solná jeskyně – 2.oddělení 

 

V novém pololetí vycházíme ze ŠVP a plánujeme další akce: 

- již březnu jsou na programu dvě pohádky (v naší třídě) 
- divadelní představení v Plzni 8.2. 
- v rámci tématického bloku Povolání navštívíme jako každý rok některé dílny v obci 

(autoservis, kadeřnictví, obchod) 
- zúčastníme se se svými výrobky velikonoční výstavy v obci 
- využijeme nabídku ZŠ k využití tělocvičny 
- navštívíme třídu v ZŠ 
- pokusíme se sehnat a využít možnosti cesty autobusem do ZOO (spojit se se ZŠ nebo MŠ 

Vochov) 
- v rámci dopoledního programu MŠ uskutečníme výlet na Krkavec 
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- uvažujeme o návštěvě Domu pohádek nebo Domu loutek v Plzni 
- motivačně podporujeme akce, které pořádá obec (např. masopust výrobou masek)  
- uspořádáme sobotní výlet s rodiči (pravděpodobně na rybník Hádek) 
- po dobré zkušenosti z vánočního tvoření uspořádáme velikonoční tvoření rodičů s dětmi 
- MŠ v přírodě (20.2.-24.2.2012) – 2x ročně 
- Plavání společně se ZŠ 

 

 


